
 
Valtuutettu Kaj-Johan Karlssonin ym. aloite siltamaksujen poistamiseksi 
 
Kaupunginvaltuusto 25.04.2022 § 48  
  
 
Päätös Kaupunginvaltuusto merkitsi seuraavan aloitteen tiedoksi: 
    

”Paraisten kaupunki ja kaupungin yrittäjät ovat joutuneet jo jonkin aikaa 
maksamaan erityistä siltamaksua halutessaan ylittää Kirjalansalmen sillan, 
Hessundinsalmen sillan tai Sattmarkin sillan painavammalla erikoisajoneuvolla.  
 
Erityisesti raskaampi teollisuus ja talonrakentajat, jotka tarvitsevat 
rakennustyömaalleen nosturia tai paalutuskonetta, kärsivät tästä yhä enenevässä 
määrin. Yhtäältä maksusta aiheutuu kohtuuton kustannus, mutta ennen kaikkea 
byrokraattinen prosessi, johon on varattava aikaa. 
 
Kaupunki on jo tehnyt aloitteen tämän epäkohdan korjaamiseksi, mutta asia 
vaatii kaupungilta vielä suurempaa panostusta. Paraislaiset yritykset menettävät 
tarjouksia siltamaksuista aiheutuvan kilpailun vääristymisen vuoksi. Tällainen 
maksu asettaa Paraisten asukkaat ja yritykset eriarvoiseen asemaan muun maan 
kanssa. 
 
Allekirjoittaneet vaativat, että kaupunki käyttää viipymättä kaikkia käytettävissä 
olevia keinoja ja kanavia näiden Paraisilla perittävien siltamaksujen poistamiseksi, 
jotka vaikuttavat haitallisesti paikallisten yritysten mahdollisuuksiin kilpailla 
kaupungin ulkopuolisista urakoista.” 
 

 __________________ 
 
 
Kaupunginhallitus 09.05.2022 § 136  
  
 
Valmistelija Hallintopäällikkö Hanna-Maria Grandell, puh. 050 473 9910 
 etunimi.sukunimi@parainen.fi 
 

Uuden päivitetyn ja kaupunginhallituksessa hyväksytyn aloiteohjeistuksen 
mukaisesti kaupunginvaltuustossa tehdyt valtuustoaloitteet otetaan aina 
seuraavaan kaupunginhallitukseen ja määritellään niille vastuuvalmistelijat. 

  
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383 
 etunimi.sukunimi@parainen.fi 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää lähettää valtuutettu Kaj-Johan Karlssonin aloitteen 

koskien siltamaksujen poistamista elinkeinopalvelujen yhdessä teknisen yksikön 
kanssa valmisteltavaksi.  
 
Vastuuvalmistelija on elinkeinopäällikkö. 
 

Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
 
Jakelu Elinkeinopäällikkö, yhdyskuntainsinööri 
 
 __________________ 



 
Kaupunginhallitus 03.10.2022 § 249  
  
 
Valmistelija Elinkeinopäällikkö Tomas Eklund, puh. 040 488 5675  
 etunimi.sukunimi@parainen.fi 

 
Raskaista kuljetuksista perittävä siltamaksu on kaupungin yrityksille usein erittäin 
suuri rasite. Se tuntuu myös epäoikeudenmukaiselta, koska yrityksillä, jotka eivät 
sijaitse sillan takana, kuten naapurikunnassamme, on kilpailuetu 
tarjouskilpailuissa. 
Maksun perimisen taustasyiden sekä sen selvittämiseksi, onko tilanne 
samanlainen koko maassa, kutsuttiin koolle kokous Väyläviraston ja ELY-
keskuksen kanssa. 
Tärkeimpänä asiana asialistalla oli luonnollisesti selvittää, voidaanko maksu 
poistaa tai voidaanko sitä ainakin alentaa kohtuullisemmalle tasolle. 
Väylävirastoa edustivat muun muassa yksikönpäällikkö Anu Kruth ja 
osastopäällikkö Minna Torkkeli ja ELY-keskusta lupapäällikkö Petteri Pietilä. 
Paraisten kaupungista kokoukseen osallistui kaupungin oman henkilöstön lisäksi 
yrittäjiä sekä yrittäjäyhdistyksen edustaja. 
Väylävirasto osoitti ymmärrystä näkemyksellemme maksun kohtuuttomuudesta 
ja lupasi selvittää, onko tilanteen helpottamiseksi olemassa ratkaisuja. Samalla 
kuitenkin korostettiin, että maassamme on lukuisia siltoja, jotka eivät ole siinä 
kunnossa kuin niiden pitäisi olla. Lupaprosessilla ja siltojen ylitykselle asetettavilla 
vaatimuksilla voidaan varmistaa, että siltoja ylipäätään voidaan edelleen käyttää 
turvallisesti. Tilanne on sama koko maassa siellä, missä siltoja on, eikä se ole 
yksinomaan Paraisten ongelma. 
 
Paraisten kaupunki on selvittänyt myös Vaasan tilanteen, erityisesti Raippaluodon 
sillan osalta. Tilanne on siellä sama, ja paikallinen elinkeinoelämä on suhtautunut 
maksuun erittäin kriittisesti. Sillanvalvontamaksua pyritään alentamaan 
kokeiluhankkeessa kouluttamalla ”omaa” henkilöstöä hoitamaan itse valvonnan 
ja ilmoitusmenettelyn. 
 
Väylävirasto käsitteli kysymyksiämme sisäisesti. Vaasan hanketta ei nykyisen 
lainsäädännön vuoksi valitettavasti voida soveltaa muualla maassa. Halvempien 
sillanvalvontamaksujen lobbaamiseen omalta osaltamme suhtauduttiin kuitenkin 
myönteisesti. Konkreettisesti oltiin myös valmiita joissain tapauksissa 
soveltamaan edullisempaa maksua, mikä hyödyttää yrityksiämme välittömästi. 

 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383  
 etunimi.sukunimi@parainen.fi  

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää hyväksyä elinkeinopalvelujen selvityksen ja esittää 

valtuustolle aloitteen toteamista loppuun käsitellyksi. 
 

Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
 
Jakelu Kaupunginvaltuuston päätöksen jälkeen: Aloitteen tekijä, elinkeinopäällikkö, 

yhdyskuntainsinööri, johtoryhmä 
 
 __________________ 
 
 
Kaupunginvaltuusto 17.10.2022 § 123    



687/02.05.00/2022    
 

Päätösehdotus Kaupunginvaltuusto   
 
1) päättää hyväksyä aloitteelle annetun selvityksen ja  
 
2) toteaa aloitteen loppuun käsitellyksi. 
 

Päätös Kaupunginvaltuusto  
1) päätti hyväksyä aloitteelle annetun selvityksen ja 
2) totesi aloitteen loppuun käsitellyksi. 

 
Jakelu Aloitteen tekijä, elinkeinopäällikkö, yhdyskuntainsinööri, johtoryhmä 
 
 __________________


